
Dagsorden bestyrelsesmøde i Vordingborg Idrætsråd
den 21.02.2023 kl. 17.30 Vilde Vulkaner

 

Vordingborg
Idrætsråd

 Dagsorden Referat

Deltagere:

Henrik Pape (HP)
Ole Madsen (OM)
Lars Kleist (LK)
Jan Clausen (JC)
Allan Søefeldt (AS) Afbud
Ulla Røngaard, (UR)

Dato, tid og sted:
17.01.2022 kl. 17.00

Referent: Dagsorden bestyrelsesmøde 17-01-2023

1. Bestyrelsesarbejdet

DGI Huset / Judoklubben
HP har fået en henvendelse fra judoklubben som går på
en minimering af lokale faciliteter for både judo og karate
klubben i forhold til nuværende forhold.

HP har drøftet sagen med forskellige parter og deltager
fremadrettet i møder med DGI huset/ Judo, karate
klubben.

VIR sætter spørgsmålstegn ved prioriteringen af DGI
husets valg på baggrund af de forenings timer som
kommunen køber i DGI huset.

Der er ligeledes planlagt et møde med den nye direktør
fra DGI huset og VIR.

VIR savner gennemsigtighed omkring alle forhold i DGI
huset

Vi har sendt forskellige ansøgninger Vordingborg
kommune

Ansøgning vedr. idrætspriserne - ansøgning ikke
imødekommet.

Ansøgning om interaktiv brochure / se nede i bilag

Ansøgning om Støtte til fond indstillinger omkring Steen
Bjørn Petersen - ansøgning imødekommet ca.9.750 kr.

1.00 Siden sidst

JS Danmark - HP har haft kontakt og de er positive om
tilblivelsen af folderen.
Lars og Ulla har været til møde omkring brobygger.
Det var ikke en specielt givtig oplevelse.

https://docs.google.com/document/d/1h9cVifioKiUgEds_DjmJBw8zrUVx02Btaicetw7Inus/edit?usp=share_link


UR har drøftet timer/hal med Henrik fra Bårse IF- hva
gør man omkring skole lukninger.
Henrik har kunne søge alle skolens tildelte timer.

HP/LK har forespurgt forvaltningen om hvilke foreninger
som er påvirket af skolelukninger. - stadig ingen svar

DIS / Kolding - Vi kan desværre ikke deltage i
generalforsamling
DIS - HP har videresendt en mail vedr. tilskud i landes
områder - HP vil efterforske mulighed for link til de
enkelte kommuner

1.01 Facebook og
hjemmeside, Lars Kleist

Hjemmeside

1.01 Kontakt til
kommunen, Lars Kleist,
Jan Clausen

Puljestruktur
HP/LK prøver at lave aftale med Brit og Karina om en ny
række vandrørsmøder for 2023

1.02 Presseansvarlig,
Henrik Pape, Lars Kleist

1.03 DGI, Henrik Pape

1.04 DIF, Idrætsråd,
Henrik Pape

Lars og Pape var til møde med de øvrige idrætsråd
Fokus området var A.P.Møllers fond som havde
opfundet en ny pulje på 85 mil. over de næste 5 år til
børne idræt.
Udover dette findes der en pulje på 44 mil. alt under DIF.

Vi blev underholdt om b.la. man forsøger at påvirke
regeringen, således bedre vilkår for idrætten i DK.

Vi fik også et foredrag om en idrætsskole
“Nymarksskolen” i Slagelse, hvor idræt er
omdrejningspunkt i al undervisning.

1.05 Forenings og
Fritidsråd, Henrik Pape

Vi har fået afslag på ansøgning på tilskud til en
interaktiv folder, samt en papirfolder.

Vi har fået tilsagn på penge til tilskud vores
generalforsamling hvor der skal være foredrag omkring
fondssøgning, samt tilskud hvis foreninger vil gøre brug
af den proffesionelle fondraiser.

1.06 Styregruppen §17
stk 4,/ borger indtagelse
og nærdemokrati - Lars
Kleist

Forslag til nu struktur udarbejdet af HP/LK - se bilag

1.07 Foreninger,, Ulla
Røngaard,

Vi har fået afslag fra Kultur og eventpuljen om tilskud til
underholdning til idrætspriserne.

1.08 Idrætspriser, Lars
Kleist & Henrik Pape

Idrætspriserne bliver 11 maj på Bosie
Der er kommet en ny sponsor med så der er mere
økonomi til priserne.
Feriepartner Møn - Stevns er ny.

Mc Hansen kommer og underholder.

Lars laver quiz.

Vi deltager med følgende personer.
Henrik Pape
Lars Kleist

https://drive.google.com/file/d/1c7uJtxvahArD9Mu8IZhijhx5f7TcncV2/view?usp=share_link


Ole Madsen
Ulla Røngård

1.09 Kasserer, Ole
Madsen

Resultat 2022

1.10 Integration (
seniorliv ),

1.11 Kurser /
arrangementer,
Vidensdeling
Lars, Ulla, Allan

Der bliver udbudt diverse kurser ud gennem Forenings
og Fritidsrådet, blandt andet et kassererkursus.

2. Kommende møder /
invitationer

3. Høringssvar

4. Generalforsamling

Fanefjord Skovpavillon den 28. marts
Med foredrag om fondsansøgning.
KIF udvalget er inviteret. Samt øvrige interessenter
Jan Clausen vælger at træde ud af bestyrelsen.
Ole Madsen modtager valg
Lars Kleist modtager valg
Ulla Røngård modtager valg
Vi leder efter emner til bestyrelsen
Lars laver et skriv til Facebook som også sendes ud til
foreningerne - se bilag om forslag

5. Eventuelt

Der er foretaget byggeteknisk rapport på VIF’s klubhus
på Morten Olsens alle.
bilag-4-byggeteknisk-rapport-morten-olsens-alle-2-vordi
ngborg.pdf (vifnet.dk)

6. Næste møde Næste møde 28. marts kl. 17.00 i Fanefjord Skovpavillon

Tilmeldingsliste pr. 20.2.23 til generalforsamling

Deltagerliste til generalforsamling 2023

Navn Forening Spisning Generalforsamlingen

Henrik Pape VIR 1 1

Lars Kleist VIR 1 1

Ulla VIR 1 1

Per Skov Dirigent 1 1

Alle Søfeldt VIR 1 1

https://docs.google.com/spreadsheets/d/1PBYo97fo8B8wdIbRtvMiM4_k-Iki-nwwgeGsu2hdDDA/edit?usp=share_link
https://www.vifnet.dk/media/2492/bilag-4-byggeteknisk-rapport-morten-olsens-alle-2-vordingborg.pdf
https://www.vifnet.dk/media/2492/bilag-4-byggeteknisk-rapport-morten-olsens-alle-2-vordingborg.pdf
https://docs.google.com/document/d/1hLQ-PexYzQue8Irb33tdw2KkLDP7bGvzxZuow0ssX9s/edit


Ole Madsen VIR 1 1

Sanne Nøhr Johnsen Vintergæs 1 1

Erik Malcin Møns Sportsdykkerklub 1 1

Bjarne Krogh Møns Sportsdykkerklub 1 1

Kaj Aagaard Broen

1 1

Per Damkjær Juul Vordingborg Badminton klub 1 1

Knud Erik Petersen Møn Golfklub 1 1

Steen Bjørn Petersen VIR 1





Mail fra LK:

Kære formandskab,

Jeg har tænkt over vores møde i torsdags.

Rådet skulle b.la. tage stilling til en ansøgning fra Vordingborg Idrætsråd, der var nogle supplerende spørgsmål til Henrik Pape og jeg, og herefter blev vi naturligvis sendt udenfor
døren.

De øvrige i rådet havde herefter en snak om ansøgningen – og resultatet blev at man ikke kunne imødekomme VIR´s ansøgning – Vi fra VIR, fik oplyst at bevæggrunden var at
Vordingborg kommune (dog uden tidshorisont) var i gang med at opdatere foreningsportalen, herved overlappede VIR´s ansøgning arbejdet hos Vordingborg kommune.

Jeg vil lige sige, at VIR ikke har modtaget den officielle begrundelse om afslag fra rådet.

Nu spørger jeg blot?

1. Hvor i krav/kriterier til ansøgninger (https://www.vordingborg.dk/frivillig/puljer/alle-puljer/folkeoplysningsradets-udviklingspulje/) står der at der ikke må være overlap
mellem foreninger og kommunen?

2. Jeg hørte også nogle fra rådet, inden Pape og jeg nåede ud ad døren, allerede havde taget stilling til at vende tommelfingeren nedad – så tænker jeg blot, er man imod
idrætsrådet? Er man imod idrætten i kommunen?, er man blot negativ overfor de foreninger som VIR´s repræsenter?. Ja spørgsmålene er mange.

3. Er det en personlig mavefornemmelse som bestemmer om man skal nikke ja eller nej til en ansøgning, for i dette tilfælde med VIR´s ansøgning, kan jeg ikke se, den
rammer udenfor skiven af krav og kriterier.

https://www.vordingborg.dk/frivillig/puljer/alle-puljer/folkeoplysningsradets-udviklingspulje/


Jeg tænker fremadrettet vi skal have en snak om dette, jeg er på ingen måde børnehave sur, og lever fint med afvisningen af ansøgningen, men jeg synes blot hvis afvisningen står
til troende, ja så skal krav og kriterier ændres omgående.

Her har jeg så et hav af punkter som skal indføjes til krav og kriterier for at imødekomme netop behandlingen af ansøgningen fra VIR.

Lad mig høre hvad i tænker!

De bedste hilsener

Lars Kleist

PS. – denne mail er skrevet uden Pape er med indover, så derfor af mig som rådsmedlem og medlem af VIR´s bestyrelse, så jeg forventer i begge tager stilling

Kære Helle og Henrik

Så kom der svar fra kommunen – og præcis med den begrundelse som jeg havde regnet med.

I min optik falder ansøgningen fra VIR stadig ikke udenfor skiven af krav og kriterier

Jeg har senere undersøgt på en tidshorisont for færdiggørelsen af foreningsplatformen, og jeg har fået oplyst at der er ingen fast tidshorisont. Man ved faktisk ikke hvornår
foreningsplatformen er færdig.

Når jeg så sammenholder det alle de udfordringer foreningsportalen har haft gennem en årrække, ja så ville et værktøj fra VIR med en komplet liste over idrætsforeninger færdiggjort
inden 11. maj da være en hjælp til borger i kommunen.

På samme tid ville idræt,foreninger og VIR have haft mulighed for at profilere sig på mere end én måde – både virtuelt og i trykt form.

Jeg henviser stadig til min tidligere mail – jeg mangler stadig svar fra Helle

Med venlig hilsen

Lars Kleist

Næstformand i Vordingborg Idrætsråd

Hej Lars og Henrik

Svar:

Beklager den lange svartid Lars, jeg skulle lige have ro omkring mig efter familieferiebesøg – så du kan få et svar, hvor mine noter fra mødet er fundet frem.

Godt du har modtaget det skriftlige svar allerede. Du rejser spørgsmålet om der må være overlap mellem kommunens aktiviteter og foreningers- nej, det står der intet om i kriterierne.
Faktisk ser jeg jo, at idrætten får gratis promovering i de nye tiltag der er gjort (folder og foreningsportal)

Rådets debat vedr. idrætsrådets ansøgning kredsede omkring den fremlægning vi fik om opgradering af foreningsportalen, hvor alle kommunens forskellige fritidstilbud vil blive
præsenteret med en enkel tilgang, samt den ”papfolder” vi fik præsenteret, hvor børn via QR-kode nemt med deres telefon kunne finde foreningstilbud som matcher deres
interessefelt. Vi talte om, at disse 2 tilbud med digital indgang var fremtidssikrede, da de viser hen til en (forhåbentlig opdateret) oversigt over foreninger i kommunen.

Vores forståelse af ansøgningen fra idrætsrådet var, at alle idrætsforeninger skulle listes op på få sider i en folder. Da opgaven med promovering af alle fritidstilbud for børn er gjort i
den udleverede nyligt udarbejdede ”papfolder” og bedre promovering af alle kommunens fritidstilbud/ foreninger til alle, der bruger foreningsportal, er på vej fandt Rådet ikke der
skulle bevilges penge til Jeres ansøgning. Kommunen har betalt for opgaven én gang.

Jeg har i dag talt med Merete, der som du allerede skriver ikke kan give en dato på færdiggørelsen af den forbedrede Foreningsportal. Merete siger, at der arbejdes og hun forventer
at resultatet kan ses før sommerferien.

Ad2. Jeg har ikke hørt om nogen, der er imod idrætten i kommunen. Jeg hører medlemmer af Rådet være opmærksom på, hvordan vi får mest muligt for pengene. Såvel i
forbindelse med Jeres aktuelle ansøgning som ved vores debatter om brug af uddannelsesmidler, oplever jeg, at mange medlemmer i Rådet lægger vægt på, at vi så vidt muligt
forsøger at tilgodese alle kommunens foreninger med vore tilbud.



Det er bestemt relevant at se på kriterier for vores pulje, og som Henrik skriver har vi tidligere talt om denne revision.

Med den tvivl du udtrykker i forhold til Rådets kvalitet i beslutninger, tænker jeg det er relevant, at dette tages op som dagsordenspunkt.

Håber mit svar på din mail giver mere ”lys over land” – ellers giv endelig lyd.

Men venlig hilsen Helle

Emne: Søgning af medlemmer til bestyrelsen

Kære alle medlemmer,

Vordingborg idrætsråd er en paraplyforening for idrætslivet i Vordingborg kommune, og vores formål er at fremme idræt og bevægelse for alle i lokalområdet.

Vi ønsker at styrke vores forening ved at søge medlemmer til bestyrelsen, der kan arbejde for at opfylde vores formål og sikre gode idrætsaktiviteter for medlemmerne. Formålet med
at søge medlemmer til bestyrelsen er at sikre en stærk og kompetent ledelse af foreningen.

Vi søger medlemmer, der kan bidrage med deres kompetencer og erfaringer, og som brænder for at skabe et stærkt idrætsmiljø i Vordingborg kommune. Som medlem af bestyrelsen
vil du have indflydelse på foreningens arbejde og kunne være med til at sætte retningen for fremtidige initiativer.

Hvis du er interesseret i at blive en del af vores bestyrelse, bedes du venligst svare tilbage på denne mail senest [indsæt dato], inden vores generalforsamling. Husk på, at
medlemskab af bestyrelsen kræver engagement og involvering i foreningens arbejde.

Tak fordi du tager dig tid til at overveje denne mulighed.


